
Kestävän talouden ohjelman käsittely Porvoon kaupunginhallituksessa 1.6.2020  
 
Kaupunginhallitus päätti äänestysten jälkeen esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto hyväksyy 
Porvoon kestävän talouden ohjelman 2020-2026. Kaupunginhallitus hyväksyi useita muutoksia 
kaupunginjohtajan esitykseen.  
 
Kaupunginjohtaja teki esitykseensä seuraavan muutoksen:  
 

• Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että kestävän talouden ohjelman 

henkilöstösäästöt toteutetaan ns. rekrytointikieltojen kautta useamman vuoden aikana. Samalla 

kaupunginhallitus päättää, että kaupunki ei lomauta henkilöstöä vuoden 2020 aikana 19.5.2020 

päättyneiden yhteistoimintaneuvottelujen jälkeen.  

Kaupunginhallitus hyväksi yksimielisesti seuraavat muutokset kaupunginjohtajan esitykseen: 
 

• Kaupunkikehityksen kesätyöntekijöitä ei vähennetä. Poistetaan 10 000 euron säästö vuodelta 2020 

ja 10 000 euron säästö vuodelta 2021. 

• Ympäristönsuojelun asiantuntijapalveluiden määrärahaa ei vähennetä. Poistetaan 10 000 euron 

säästö vuodelta 2020 ja 15 000 euron säästö vuodelta 2021. 

• Rinkelin kesäbussitoiminta keskeytetään toistaiseksi. Uusi säästö 26 000 euroa vuodelle 2021. 

• Elinkeinopäällikön tehtävä täytetään, mutta rekrytointi siirtyy myöhemmäksi. Poistetaan 80 000 

euron säästö vuodelta 2021. 

• Poistetaan kouluverkkoon ja kiinteistöihin liittyvät toimenpiteet. Poistetaan 150 000 euron säästö 

vuodelta 2021 ja 450 000 euron säästö vuosilta 2022-2026. 

• Varhaiskasvatuksen palveluverkko, poistetaan 480 000 euron säästö vuosilta 2022-2026. 

• Liikelaitos Porvoon Tilapalvelut: kouluruokailussa ei luovuta vapaasti valittavasta 

kasvisvaihtoehdosta. Poistetaan 13 000 euron säästö vuodelta 2020 ja 26 000 euron säästö 

vuodelta 2021. 

• Liikelaitos Porvoon Tilapalvelut: ruokalistamuutokset, ruokalistalle otetaan edullisempia ruokia, 

mutta esitettyä säästöä pienennetään puolella. Pienennetään 120 000 euron säästö 60 000 euroon 

vuonna 2020 ja pienennetään 240 000 euron säästö 120 000 euroon vuonna 2021.   

• Ohjelmaan lisätään lauseet: Tulee laatia toimitilastrategia vuoden 2020 aikana. Hallinnon 

tilantarvetta ei ole määritelty. Toimitilastrategiassa tulee ottaa huomioon todellinen toimistotilan 

ja työpisteiden tarve sekä niiden käyttöaste (rahoitus sisältyy talousarvioon 2020). 

• Ohjelmaan lisätään lause: Valtuuston tammikuussa tekemää päätöstä koskien itäisen Porvoon 

kouluja ei tässä vaiheessa muuteta. Koulu- ja päiväkotiverkon tulee kattaa vastaisuudessakin 

Porvoon eri alueet. Ennen koulujen ja päiväkotien sitovia lakkautuspäätöksiä tulee tehdä 

perusteelliset koulu- ja päiväkotikohtaiset selvitykset toiminnallisista ja laadullisista sekä 

taloudellisista perusteista. Selvityksissä tulee tehdä lapsivaikutusten arvio. Suunniteltaessa 

kunnallisen päiväkotiverkon muuttamista, on varmistettava, että kaupungissa on eri alueilla 

riittävästi varhaiskasvatuspaikkoja, sillä kaikilla lapsilla on oikeus varhaiskasvatukseen ja 

varhaiskasvatuslaki määrittelee henkilöstötarpeen suhteessa lapsimäärään. 

• Ohjelmasta poistetaan kohta: Varhaiskasvatuspalveluissa noudatetaan kolmiportaista 

tukijärjestelmää: yleinen, tehostettu ja erityinen tuki. Kun lapselle tarjotaan rakenteellisia 

tukitoimia resurssikertoimen tai henkilöstöresurssin avulla, hän on tehostetun tuen piirissä. 

Varhaiskasvatuspalveluissa on 54 lasta 1,5-kertoimella keväällä2020. 1,5 kertoimesta voidaan 

luopua, jolloin nämä lapset siirtyvät yleisentuen piiriin. Tämä edellyttää lapsiryhmien pedagogisen 



suunnitelmantehostamista ja erityisesti henkilöstön osaamisen tukemista. Tällä toimenpiteellä 

saadaan 27 päiväkotipaikkaa lisää. 

• Ohjelmaan lisätään lause: Tuntikehyksen laskennassa käytettyjä kertoimia ei muuteta. 100 000 

euron säästö syntyy vuonna 2020 lapsimäärän vähenemisestä. Kertoimia tarkastellaan vuosittain. 

Kaupunginhallitus hyväksyi äänestyksen jälkeen seuraavan muutoksen kaupunginjohtajan esitykseen: 
 

• Markku Välimäki esitti, että Huhtisen koulun ja Kuutamopolun päiväkodin piharemonttia varten 

varataan 500 000 euroa vuodelle 2020 ja 300 000 euroa vuodelle 2021. Välimäen esitys voitti 

äänestyksessä kaupunginjohtajan esityksen äänin 7–6.  

Kaupunginhallitus äänesti lisäksi seuraavista esityksistä, joita ei hyväksytty:  
 

• Anette Karlsson esitti, että kaupunkisuunnittelun asiantuntijapalkkioita vähennetään 100 000 

eurolla. Kaupunginjohtaja esitti, että asiantuntijapalkkioita vähennetään 250 000 eurolla. 

Kaupunginjohtajan esitys voitti äänestyksessä Karlssonin esityksen äänin 8–5. Outi Lankia esitti, että 

määrärahaa asiantuntijapalkkioita vähennetään 350 000 eurolla. Esitystä ei kannatettu, joten se 

raukesi.  

• Outi Lankia esitys perusopetuksen tuntiresurssin pienentämisestä: esitettyä 100 000 euron säästöä 

ei tehdä vuonna 2020 eikä 2021. Kaupunginjohtajan esitys voitti Lankian esityksen äänestyksessä 

äänin 11–2.  

• Outi Lankia esitti, että tekstiin lisätään lause: Investointien suunnittelua ja toteutusta ei tule edistää 

ennen kuin kaupunginvaltuusto on päättänyt rahoituksesta talousarviossa. Kaupunginjohtajan 

esitys voitti äänestyksessä kaupunginjohtajan esityksen äänin 10–3.  

Äänestystulokset 
 
Äänestys kaupunkisuunnittelun asiantuntijapalkkioista:  

• Jaa Kj (8), Ei Karlsson (5) Tyhjä (0)    

• Jaa Kj (8): Lund Bodil, Anders Rosengren, Välimäki Markku, Outi Lankia, Pehr Sveholm, Söderberg 
Johan, Elin Blomqvist-Valtonen, Nina Uski  

• Ei Karlsson (5): Karlsson Anette, Jaakko Jalonen, Oksanen Jari, Suhonen Mirja, Anna-Stiina Lundqvist 
 
Äänestys perusopetuksen tuntiresurssin pienentämisestä: 

• Jaa Kj (11), Ei Lankia (2), Tyhjä (0)    

• Jaa Kj (11): Elin Blomqvist-Valtonen, Nina Uski, Pehr Sveholm, Karlsson Anette, Oksanen Jari, Jaakko 
Jalonen, Anders Rosengren, Söderberg Johan, Välimäki Markku, Suhonen Mirja, Lund Bodil  

• Ei Lankia (2): Anna-Stiina Lundqvist, Outi Lankia 
 
Äänestystulos investointien suunnittelusta ja toteuttamisesta 

• Jaa Kj (10), Ei Lankia (3), Tyhjä (0)    

• Jaa Kj (10): Suhonen Mirja, Lund Bodil, Oksanen Jari, Jaakko Jalonen, Söderberg Johan, Karlsson 

Anette, Elin Blomqvist-Valtonen, Anna-Stiina Lundqvist, Anders Rosengren, Pehr Sveholm  

• Ei Lankia (3): Välimäki Markku, Outi Lankia, Nina Uski 

Äänestys Huhtisten koulusta 

• Ei Välimäki (7), Jaa Kj (6), Tyhjä (0)    

• Ei Välimäki (7): Jaakko Jalonen, Nina Uski, Anna-Stiina Lundqvist, Oksanen Jari, Suhonen Mirja, 

Karlsson Anette, Välimäki Markku  



• Jaa Kj (6): Lund Bodil, Elin Blomqvist-Valtonen, Pehr Sveholm, Outi Lankia, Anders Rosengren, 

Söderberg Johan 

Kaupunginjohtajan esitys kestävän talouden ohjelmasta: 
http://porvoo01.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=202011421-3 
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